
Z Á P I S N I C A 

č. 2/2020 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

konaného dňa 30. 03. 2020 

 

 

Miesto konania: zasadačka obecného úradu  

 

Prítomní: Ing. Ján Kepič PhD., Mgr. Slávka Škutková,   Mgr. I. Drančáková, 

Ľ.Kislík,    Ing. Jaroslav Zaremba, Mgr. E. Zarembová, Mgr. V. Žírová  

   Viera Vozárová 

 

Program:  podľa pozvánky 

 

Čas konania:               16.00 hod. – 19.00 hod. 

 

 

K bodu 1 

     Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce, ktorý privítal 

prítomných poslancov OcZ. V úvode starosta obce oboznámil poslancov OcZ s programom 

rokovania a poprosil poslancov OcZ, aby sa vyjadrili k predloženému programu rokovania. 

Poslanci OcZ k programu rokovania nemali žiadne pripomienky ani návrhy na jeho zmenu. 

Následne dal starosta obce hlasovať o schválením predloženého programu rokovania OcZ. 

Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

Za schválenie programu rokovania  OcZ hlasovali 6 poslanci: 

- Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zarmba, Mgr. E. Zarembová, 

Mgr. V. Žírová, 

- proti: 0 poslancov, 

- zdržali sa: 0. 

 

Následne poslanci OcZ  schválili: 

 

Návrhovú komisiu v zložení:   Mgr. Ivana Drančáková 

      Mgr. Slávka Škutková 

      Mgr. Emília Zarembová 

 

Overovatelia zápisnice:   Ľuboš Kislík  

      Ing. Jaroslav Zaremba 

 

Zapisovateľka:                                               Viera Vozárová 

 

K bodu 2 

     Starosta obce podal informácie k aktuálnej situácií spojenej s koronavírusom COVID 19. 

Uviedol, že obec k tejto problematike vydala leták, ktorý bol doručený do každej domácnosti 

v obci. Dňa 24. 03. 2020 zasadal krízový štáb obce, ktorý rozhodol, aby dôchodcom v obci vo 

veku 65 rokov a viac boli zdarma doručené ochranné rúška. Konštatoval, že by  možno bolo 

vhodné doručiť ochranné rúška aj ostatným dôchodcom v obci. Ďalej uviedol, že prvé 

opatrenie s koronavírusom, ktoré obec musela zrealizovať bolo to, že pracovníci na drobných 

obecných službách pre obec na základe pokynu z ÚPSVaR, pracovisko Snina, ostali doma. 



Ďalšie opatrenie sa týkalo úpravy úradných hodín obecného úradu pre verejnosť. Starosta 

obce otvoril k tomuto bodu rozpravu: 

- poslankyňa Mgr. V. Žírová uviedla, že nie je dobre, keď je obecný úrad pre verejnosť 

zatvorený, zle to vplýva na obyvateľov obce aj na ňu samotnú. Podľa jej názoru by 

bolo vhodné, aby bol obecný úrad pre verejnosť otvorený 3 hodiny denne, lebo takto 

nastavenú úradné hodiny sú aj na ÚPSVaR, pracovisko Snina. 

- Na túto pripomienku reagoval starosta obce, ktorý uviedol, že aj napriek prijatým 

opatreniam, obecný úrad funguje v klasickom režime, všetci zamestnanci OcÚ sú na 

pracovisku a stránky sa vybavujú priebežne podľa potreby za dodržiavania prísnych 

hygienických opatrení. Z toho dôvodu bol zavedený zvonček pri dverách a dvere sú 

zamknuté, aby bolo možné regulovať počet stránok –  z toho vyplýva, že je pre 

verejnosť zatvorený, neznamená to však, že nefunguje. 

- Poslankyňa Mgr. S. Škutková uviedla, že za posledné dni dvakrát náhodne navštívila 

obecný úrad a môže potvrdiť, že úrad fungoval – stránky sa vybavovali podľa potreby. 

- Poslanec Ing. J. Zaremba uviedol, že v súlade s  rozhodnutím krízového štátu boli 

bezplatne  doručené ochranné rúška najviac ohrozeným občanom v obci a je za to, aby 

sa ďalšie ochranné rúška nedávali  zatiaľ nikomu, a to z dôvodu, že ešte nevieme, čo 

nás v nasledujúcich týždňoch čaká. Podľa jemu dostupných informácií má vedomosť 

o tom, že niektorí občania aj s rodinnými príslušníkmi by mali byť v povinnej domácej 

karanténe a veselo si chodia na nákupy a zároveň vzniesol dotaz, či obec má 

vedomosť o pohybe takýchto občanov. Na to reagovala poslankyňa Mgr. V. Žírová 

a vzniesla dotaz, či obec má presnú evidenciu občanov, ktorí majú byť v povinnej 

karanténe. Starosta obce odpovedal, že obec eviduje občanov, ktorí majú byť 

v povinnej karanténe na základe ich vlastného oznámenia. Ak si občania túto 

povinnosť nahlasovania sa na obecný úrad nesplnia, obec o nich, žiaľ, nevie. 

- Poslankyňa Mgr. V. Žírová uviedla, že na súkromných chatách v Barnovej rike sa 

zhromažďujú deti a mládež a bolo by vhodné v tejto situácií upozorniť majiteľov chát, 

aby neposkytovali ubytovanie väčším skupinám. Starosta obce uviedol, že  priebežne 

prechádza  a kontroluje obec  aj záhradkárku osadu Barnova rika a podľa možnosti aj 

dodržiavanie povinnej karantény už nahlásených občanov a nemá vedomosť o tom, 

aby sa na chatách zhromažďovali väčšie skupiny detí a mládeže. 

 

K bodu 3 

     Starosta obce uviedol, že z dôvodu šírenia koronavírusu, sa komplikuje aj realizácia 

investičných zámerov v obci pre rok 2020. Preto je potrebné prijať opatrenia a určiť priority aj 

v tejto oblasti. Zároveň zosumarizoval investičné akcie, ktoré si obec naplánovala v rozpočte 

na r. 2020: 

- najväčšou investíciou je realizácia projektu „Karpatské koľajky – po stopách úzko 

koľajových železníc v Karpatoch, 

- ďalšou investíciou je realizácia výstavby chodníkov v obci. V tejto súvislosti boli na 

základe dohody z UPSVaR v Humennom prijatí do pracovného pomeru štyria 

zamestnanci, 

- obec má naplánovanú aj prístavbu k telocvični, ale na základe výzvy Prešovského 

samosprávneho kraja, kde sa vyžaduje 50% spolufinancovanie, túto investičnú akciu 

nie je možné zrealizovať z rozpočtu obce, 

- obci bol schválený projekt „Protipovodňové opatrenia mimo vodného toku v obci 

Zemplínske Hámre – III. etapa, ale v priebehu dnešného dňa dostal informáciu, že 

tejto projekt je toho času pozastavený, 

- ďalšou investičnou akciou je revitalizácia plochy turistického areálu v kameňolome. 

Na tento investičný zámer boli obce poskytnuté finančné prostriedky vo výške 30. 



000,00 € z Úradu vlády SR a obec je povinná tieto finančné prostriedky vyčerpať 

najneskôr do 31. 12. 2020. Celkové náklady na tento projekt prevyšujú poskytnutú 

sumu a na základe predbežnej cenovej ponuky by cena vyasfaltovania turistického 

areálu bola vo výške cca 66.000,00 €, to znamená že obec  na túto investičnú akciu 

poskytne finančné prostriedky vo výške cca 36.000,00 €. Zároveň bola predbežne 

spracovaná cenová ponuka aj na vyasfaltovanie bočných uličiek v obci a cena jednej 

uličky vychádza cca na 5.000,00 €. 

- Obec má v rozpočte naplánované aj rozšírenie chýbajúceho verejného osvetlenia 

v obci a rekonštrukciu cesty v Barnovej rike, ktorá je v havarijnom stave. Predbežná 

cena rekonštrukcie tejto cesty je cca 120.000,00 €. Obec pri tvorbe rozpočtu na rok 

2020 vychádzala z predpokladu, že na rekonštrukciu ciest ako takých bude vypísaná 

výzva a finančné prostriedky z rozpočtu obce budú použité iba na spolufinancovanie. 

- Starosta obce ďalej uviedol, že obec sa zapojí do výzvy MAS pod Vihorlatom, na 

základe ktorej obec môže získať až 60.000,00 € na výstavbu chodníkov. Podmienkou 

je právoplatné stavebné povolenie. Z týchto finančných prostriedkov by mohla byť 

zrealizovaná výstavba chodníkov buď na ul. Hlavnej od rodinného domu p. Lipnickej 

až po rod. dom p. Janovského alebo  na ul. Jozefa Rholla od rodinného domu p. 

Cenknera po uličku k rodinnému domu p. Zollera. 

- Obec zabezpečila vyčistenie plôch hlavne z dôvodu realizácie projektu „Karpatské 

koľajky...“ a navrhuje, aby z dôvodu finančnej nenáročnosti boli zosúladené cesty po 

pozemkových úpravách. Do úvahy prichádza cesta od kameňolomu, ponad vykrývač, 

ponad cintorín až k ulici Sninskej. Táto cesta je vykolíkovaná a zároveň sa môže 

vysypať stavebným odpadom, na ktorý má obec povolenie z krajského stavebného 

úradu. Následne by sa mohla riešiť aj cesta ponad školu pri rodinných domoch na 

Sninskej ulici pod cintorínom a mala by vyústiť až pri p. Janovskom. 

Starosta obce navrhuje, aby obec v tomto roku zabezpečila revitalizáciu plochy 

turistického areálu, vyasfaltovala cestu na cintorín a z dôvodu finančnej nenáročnosti aj 

vyčistila a vybagrovala vyššie uvedené cesty po pozemkových úpravách. Starosta obce na 

záver ešte uviedol, že podielové dane pre obce by sa podľa doterajších informácií mali 

krátiť zhruba o 30%, takže je potrebné zvážiť priority a otvoril k tomuto bodu rozpravu: 

- Poslankyňa Mgr. V. Žírová na základe týchto informácií podotkla, že rekonštrukcia 

cesty do Barnovej riky asi nebude patriť medzi priority obce. Starosta obce odpovedal, 

že cesta do Barnovej riky je v havarijnom stave, ale vzhľadom na výšku nákladov na 

rekonštrukciu sa rekonštrukcia posúva a zároveň bude hľadať iný spôsob 

financovania, ktorý by tak nezaťažil rozpočet obce. 

- Poslanec Ing. J. Zaremba uviedol, že ak obec prijala dotáciu na revitalizáciu plochy 

turistického areálu, je to potrebné zrealizovať a ostatné investičné akcie obce zmraziť, 

nie pozastaviť. Vzhľadom na prebiehajúcu krízu budú pozastavená aj iné oveľa väčšie 

investičné akcie, ktoré sa budú riešiť až po ukončení krízy, a preto je potrebné zo 

strany obce  pristúpiť k realizácií len tých najnevyhnutnejších investičných zámerov 

tak, aby sa obec  koncom roka 2020 nedostala do platobnej neschopnosti a nebude 

môcť uhrádzať faktúry za bežné prevádzkové náklady. Aj investícia na 

dofinancovanie revitalizácie plochy turistického areálu vo výške cca 36.000,00 € je 

v tejto situácií pre obec privysoká. Preto je potrebné prijať uznesenie, čo sa bude 

financovať z rozpočtu obce. 

- Poslankyňa Mgr. V. Žírová vzniesla dotaz, či je to dobre tak, ako je vyčistená vrchná 

cesta do Snina vzhľadom na vtáctvo a rôzne živočíchy, ktoré sa nachádzajú v tomto 

krovinatom poraste. Starosta obce odpovedal, že je to veľmi dobre hlavne 

z bezpečnostného hľadiska a aj ľudia, ktorí využívajú túto cestu si to veľmi 

pochvaľujú. Zároveň podotkol, že tam často dochádzalo k zrážkam zvery 



a motorových vozidiel, nakoľko zver vybiehala na cestu z kríkov a vodiči nestihli včas 

zareagovať. Týmto vyčistením sa tak zachráni oveľa viac zvieracích životov, ako aj 

majetok občanov a zároveň  drevo sa použije na vykurovanie objektov obecného 

úradu a múzea. 

Starosta obce dal o schválení realizácie projektu „Revitalizácia turistického areálu – 

udržiavacie práce na odstavných plochách a miestnych komunikáciách“, na ktorý bola 

poskytnutá dotácia z Úradu vlády SR a ktorú je potrebné vyčerpať do konca roka 2020 

hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- za schválenie  realizácie projektu Revitalizácie turistického areálu – udržiavacie práce 

na odstavných plochách a miestnych komunikáciách“, na ktorý bola poskytnutá 

dotácia z Úradu vlády SR a ktorú je potrebné vyčerpať do konca roka 2020 hlasovali 6 

poslanci: Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,  

Mgr. E. Zarembová, Mgr. V. Žírová, 

- proti: 0 poslancov, 

- zdržali sa: 0. 

-  

Zároveň starosta obce dal o schválení zosúladenia ciest po pozemkových úpravách hlasovať. 

Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

-  za schválenie zosúladenia ciest po pozemkových úpravách hlasovali 6 poslanci: 

 Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.    

 Zarembová, Mgr. V. Žírová, 

-  proti: 0 poslancov, 

-  zdržali sa: 0. 

 

K bodu 4 

     Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za rok 2019 predniesol Ing. R. 

Dzurko, hlavný kontrolór obce. Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu. Poslanci OcZ 

k tejto správe nemali žiadne pripomienky. Starosta obce dal o schválení Správy o kontrolnej 

činnosti hlavného kontrolóra obce za rok 2019 hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto 

výsledkom: 

- za schválenie Správy o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za rok 2019 

hlasovali 6 poslanci: Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. 

Zaremba,   Mgr. E.   Zarembová, Mgr. V. Žírová, 

-  proti: 0 poslancov, 

-  zdržali sa: 0. 

 

 

K bodu 5 

     Poslanci OcZ prerokovali Výročnú správu obce za rok 2019. Starosta obce otvoril 

k tomuto bodu rozpravu: 

- Poslanec Ing. Jaroslav Zaremba uviedol, že  vo Výročnej správe za rok  2019 

je potrebné doplniť, že činnosť poslanca na vlastnú žiadosť ukončil Ing. J. Širgeľ st. 

a ako náhradníčka bola za poslankyňu OcZ zvolená Mgr. I. Drančáková. 

Starosta obce dal o chválení Výročnej správy obce Zemplínske Hámre za rok 2019 hlasovať. 

Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- za schválenie Výročnej správy obce Zemplínske Hámre za rok 2019 hlasovali 6 

poslanci: Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   

Zarembová, Mgr. V. Žírová 

- proti: 0 poslancov, 

- zdržali sa: 0. 



 

 

 

 

K bodu 6 

       Stanovisko hlavného kontrolóra obce k Záverečnému účtu obce za rok 2019 predniesol 

hlasný kontrolór obce Ing. R. Dzurko. Starosta obce otvoril k tomuto bodu rozpravu. Poslanci 

k stanovisku hlavného kontrolóra obce k Záverečnému účtu obce za rok 2019 nemali žiadne 

pripomienky. Poslanci OcZ Stanovisko hlavného kontrolóra obce k Záverečnému účtu obce 

za rok 2019 vzali na vedomie v počte 6: Mgr. S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, 

Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   Zarembová, Mgr. V. Žírová. 

 

K bodu 7  

     Poslanci OcZ na základe Stanoviska hlavného kontrolóra obce k Záverečnému účtu obce 

za rok 2019 prerokovali  Záverečný účet obce za rok 2019. Starosta obce dal o schválení 

Záverečného účtu obce za rok 2019 hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- poslanci OcZ schválili Záverečný účet obce Zemplínske Hámre za rok 2019 

a celoročné hospodárenie bez výhrad v počte 6 poslancov: Mgr. S. Škutková, Mgr. 

I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   Zarembová, Mgr. V. Žírová. 

 

K bodu 8 

     Poslanci OcZ prerokovali Žiadosť o poskytnutie finančného príspevku na prevádzku 

denného stacionára Domu sv. Júdu Tadeáša pre rok 2020. Starosta obce dal o prerokovanej 

Žiadosti o poskytnutie finančného príspevku na prevádzku pre rok 2020 hlasovať. Hlasovanie 

prebehlo s týmto výsledkom: 

- za schválenie Žiadoti o poskytnutie finančného príspevku na prevádzku denného 

stacionára domu sv. Júdu Tadeáša pre rok 2020 hlasovalo: 0 poslancov, 

- proti: 5 poslancov Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   

Zarembová, Mgr. V. Žírová, 

- zdržali sa: 1 poslanec Mgr. S. Škutková. 

 

K bodu 9 

     Starosta obce oboznámil poslancov OcZ s usmernením Slovenského pozemkového fondu 

Bratislava, že cesta na parcele číslo KN-C 1072/2 a KN-C 1070, na ktorom má byť 

realizovaný projekt „Karpatské koľajy – po stopách úzkokoľajových železníc v Karpatoch“ 

môže byť podľa odporúčaní Odboru prevodu majetku SPF delimitovaná do majetku obce  na 

základe vyhlásenia, že udržiavacie práce tohto telesa boli v minulosti realizované obcou. 

Starosta obce uviedol, že k tejto problematike oslovil aj starších obyvateľov obce, ktorí 

uviedli, že ešte pred rokom 1968 sa na tejto ceste intenzívne pracovalo a táto cesta bola 

udržiavaná obyvateľmi obce Zemplínske Hámre. Je to jediná prístupová cesta do lokality 

Biele kamene. Zároveň je potrebné o tomto vyhlásení prijať uznesenie schválené obecným 

zastupiteľstvom. Poslanci OcZ k tomuto vyhláseniu nemali žiadne pripomienky. Starosta obce 

dal o schválení prehlásenia, že cestné teleso na parc. číslo KN-C 1072/2 a KN-C 1070, k. ú. 

Zemplínske Hámre je majetkom obce a obec Zemplínske Hámre ju užíva a udržiava od roku 

1959. Hlasovanie prebehlo s týmto výsledkom: 

- za schválenie uznesenia s textom: Obecné zastupiteľstvo prehlasuje, že cestné teleso 

parc. číslo KN-C 1072/2 a KN-C 1070, k. ú. Zemplínske Hámre je majetkom obce 

a obec Zemplínske Hámre ju užíva a udržiava od rok 1959, hlasovali 6 poslanci: Mgr. 

S. Škutková, Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   Zarembová, 

Mgr. V. Žírová 



- proti: 0 poslancov, 

- zdržali sa: 0. 

 

 

 

K bodu 10 

 

Starosta obce oboznámil poslancov OcZ so Žiadosťou obyvateľky obce o vyrovnanie hraníc – 

zámenou. Zároveň uviedol, že všetky náklady znáša žiadateľ. Starosta obce otvoril k tomuto 

bodu rozpravu: 

- poslanec Ing. J. Zaremba uviedol, že ak sa zámenou pozemkov  neznení výmera pre 

obec, tak súhlasí. 

Starosta obce dal o schválení Žiadosti obyvateľky obce o vyrovnanie hraníc pozemku p. č. 

KN-C 1236 a pozemku p.č. KN-C 1256 zámenou hlasovať. Hlasovanie prebehlo s týmto 

výsledkom: 

- za schválenie Žiadosti obyvateľky obce o vyrovnanie hraníc pozemku p. č. KN-C 

1236 a pozemku p.č. KN-C 1256 zámenou hlasovali 6 poslanci: Mgr. S. Škutková, 

Mgr. I. Drančáková, Ľ. Kislík, Ing. J. Zaremba,   Mgr. E.   Zarembová, Mgr. V. Žírová 

- proti: 0 poslancov, 

- zdržali sa: 0. 

 

Po prerokovaní tohto bodu starosta obce dal priestor k interpeláciám poslancov a starostu 

obce: 

- Starosta obce oboznámil poslancov OcZ so Správou o činnosti múzea a HNCH. 

- Uviedol, že sa sfunkčnilo digitálne vysielanie z kostola. 

- Poslankyňa Mgr. S. Škutková v mene dôchodkov tlmočila poďakovanie za doručenie 

ochranných rúšok. 

- Poslanec Ing. J. Zaremba uviedol, že do budúcnosti by bolo vhodné zvýšiť bezpečnosť 

obyvateľov obce nainštalovaním kamier pri vjazde do obce z Belej nad Cirochou a zo 

Sniny. Starosta obce uviedol, že už začal podnikať kroky v tejto veci a plánuje 

výmenu káblov na prenos vysielania prostredníctvom KBTV za optický na hlavných 

trasách. Nový optický kábel na prenos KBTV sa dá využiť aj na kamery, ktoré by 

mohli byť umiestnené pri kostole, pri TIC, pri vjazde do obce z Belej nad Cirochou 

a zo Sniny. 

- Poslanec Ing. J. Zaremba uviedol, že ak sa má vyasfaltovať cesta na cintorín, či by sa 

a tento povrch nedal nahradiť zámkovou dlažbou. Podľa jeho názoru vyasfaltovaním 

cesty na cintorín pri návalových dažďoch vytvoríme potok a cesta bude šmykľavá. 

Zámková dlažba túto vodu vsiakne a preto je vhodnejšia a pre obec je finančne 

nenáročná. Starosta obce na to reagoval, že urobil prieskum medzi dôchodcami 

a všetci boli za asfaltový povrch. 

- Poslanec Ľ. Kislík uviedol, že ak zostanú zachované aleje stromov na cintoríne, 

korene stromov môžu zničiť dlažbu aj asfalt, ale oprava asfaltovej cesty bude určite 

drahšia. 

- Starosta obce uviedol, že je potrebné upraviť VZN obce o cintorinských službách. 

Doteraz tieto služby zabezpečovala obec a pracovníci obce, ktorí manipulujú 

s ľudskými pozostatkami, musia mať potrebné kurzy a certifikáty. Ak to rieši firma, 

má k tomu potrebné doklady a úroveň obradu je oveľa vyššia s porovnaním ak takéto 

služby zabezpečuje obec. 

- Ďalej uviedol, že z dôvodu šírenia COVID-19 sa neuskutočnia obecné akcie, a to 

veľkonočná burza, stavanie mája a pravdepodobne ani Deň obce. 



- Poslankyňa Mgr. I. Drančáková uviedla, že s príchodom letnej turistickej sezóny by 

bolo vhodné vymeniť detskú šmýkačku  v športovom areáli. 

- Poslanec Ľ. Kislík upozornil na údržbu malého odvodňovacieho kanálu na Sninskej 

ulici. 

 

 

Poslanci OcZ na svojom zasadnutí schválili uznesenia z OcZ č. 4/2020 – 12/2020. 

 

 

Starosta obce poďakoval poslancom OcZ za účasť na zasadnutí OcZ. 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

 

...................................................                                              ................................................... 

Ľuboš Kislík          Ing. Jaroslav Zaremba, MBA 


